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Kukuruz je biljka broj jedan u Srbiji i najznačajniji izvozni artikal, ali se uglavnom izvozi kao
sirovina, što je velika greška, jer je ekonomski efekat značajno manji. Ovom konstatacijom
brojnim zemljoradnicima, naučnim saradnicima, univerzitetskim profesorima, proizvođačima
semena kukuruza i novinarima, učesnicima Prvog festivala kukuruza održanog u hotelu “Plana”
u Velikoj Plani, koji su organizovali Udruženje sela Srbije “Zavičaj” iz Sremske Mitrovice i Savez
inženjera i tehničara Srbije, obratio se prof.dr. Miladin M. Ševarlić, predsednik SPITS – Saveza
poljoprivrednih inženjera i tehničara Srbije Po uverenju profesora Ševarlića, najveća rezerva
srpske ekonomije je u savladavanju neznanja.

      

Upravo ovakvi skupovi su jedan od načina da se ono prevaziđe. Prof dr Đorđe Jocković sa
novosadskog Instituta za ratarstvo i povrtarstvo je naglasio da postoji veliki raskorak između
proizvodnje i ostvarenih prinosa. On je, kao i brojni predstavnici semenskih kuća, potvrdio da
kvalitetom semena ne zaostajemo za zemljama u regionu. I kvalitet njiva koje se obrađuju je
predodređen za velike prinose, ali, neadekvatna primena agrotehničkih mera presudno utiče na
rezultate proizvodnje. Osim toga, neophodna je konstantna interakcija između genetičara i
seljaka, kako bi se seme proizvedeno na oglednim poljima moglo što uspešnije prilagoditi
realnim uslovima. Ništa manje značajna je saradnja proizvođača herbicida i veštačkog đubriva
sa neposrednim proizvođačima. Proizvođači koji su na vreme shvatili da se njihov kapital, osim
u kvalitetu zemlje i radu, sastoji i u direktnoj povezanosti sa naučnim institucijama, ostvarili su
najbolje rezultate. Primer za to je rekorder Radiša Radisavljević iz Medveđa kod Despotovca,
koji može da se pohvali prinosom od 14,7 tona po hektaru, rezultat vredan poštovanja. Njemu
su, kao i brojnim drugim proizvođačima sa rekordnim prinosom, uručena prigodna priznanja.  .
Izražavajući neskriveno zadovoljstvo što se jedna tako značajna manifestacija održava upravo u
Velikoj Plani, predsednik opštine Dejan Šulkić naglasio je da je ova opština velikih mogućnosti i
potencijala, ali da je u neskladu sa kapacitetima, i da osim ogromnih prirodnih resursa ima
neiskorišćenih potencijala u ljudskim resursima. Poruke, informacije i saznanja iz domena
praktičnih dostignuća pozitivno će se preliti i na znanje i ekonomsko unapređenje ove opštine.
Skup u Velikoj Plani iskorišćen je i za odavanje priznanja istaknutim novinarima koji se bave
afirmacijom sela i poljoprivrede. Dan posvećen kukuruzu začinile su predstavnice mnogobrojnih
Udruženja žena iz raznih krajeva Srbije, koje su pripremile tradicionalnu srpsku hranu od
kukuruza. Sve pripremljeno je moglo da se proba, a raznovrsnost ponude i bogatstvo ukusa
prevazišao je sva očekivanja.
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